

Summarized Bio
H.E. Eng. Essa bin Hilal AL-Kuwari



Engineer Essa Bin Hilal AL-Kuwari is the President of Qatar General Electricity & Water Corporation "KAHRAMAA", a position he has been held since 2011. Eng. AL-Kuwari is a member and Secretariat General of Permanent Water Resources Committee of Qatar since 2012 and a member of Permanent National Emergency Committee in Qatar since the year 2008. In 2010, he has been appointed as Board member of the Gulf Cooperation Council Interconnection Authority (GCCIA) and representing Qatar in the Arab Governors Water Council since 2014 till now, member of Advisory Council of Faculty of Engineering and College of Business and Economy at Qatar University, Chairman of The Steering Committee of Texas A&M Qatar, Smart Grid Center since 2014 and member of the Steering Committee of Qatar Railways project (Al-Rail). In January 2013, Eng. AL-Kuwari was elected as the Chairman of Arab Union of Electricity till 2016 and re-elected for the same position for another 3 years, till 2018.

Previously Eng. AL-Kuwari served as KAHRAMAA's Acting Managing Director from 2009 – 2011 in which he was responsible for corporation's management and played vital role in the progress and expansion of its business and activities. In 2010-2011, he was appointed as Chairman of the Gulf Cooperation Council Interconnection Authority (GCCIA). From 2008 to 2010 he was elected as a Board Member of GCC Cigre. And from 2005 to 2010, he served as a Board Member of Qatari Diar Real Estate Investment Company, beside his membership of Qatar Petroleum Board of directors during the period 2012-2014.

Eng. AL-Kuwari was born in 1971 in Qatar; he began his career by joining the Ministry of Electricity and Water (MEW), as a construction engineer from 1994 to 1996, protection engineer from 1996 to 1999. In 1999, he was appointed as head of protection at MEW and afterwards in KAHRAMAA after its inception in 2000. In 2001, he led KAHRAMAA electricity transmission team as Manager of Electricity Transmission Department until the year 2003. From 2003 to 2009, Eng. AL-Kuwari was appointed as Director of Electricity Network Affairs in KAHRAMAA, where he led successfully the upgrade and expansion of Qatar's electricity networks.

Eng. AL-Kuwari earned a bachelor's B.Sc. degree in electrical engineering from Qatar University in 1994 and completed a Master in business administration (MBA) from the University of Hull – United Kingdom. He is a native Arabic speaker and a fluent English speaker.



السيرة الذاتية

سعادة المهندس / عيسى بن هلال الكواري

يشغل المهندس / عيسى بن هلال الكواري منصب رئيس المؤسسة العامة القطرية للكهرباء والماء "كهرماء" منذ عام ٢٠١١، وعضو وأمين سر اللجنة الدائمة للموارد المائية بدولة قطر منذ عام ٢٠١٢، وعضو اللجنة الدائمة للطوارئ بالدولة منذ ٢٠٠٨. بالإضافة إلى مهامه الأساسية، عُين الكواري كما عُين منذ ٢٠١٠ ولا زال عضواً بمجلس إدارة هيئة الربط الكهربائي لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، بجانب تمثيله لدولة قطر في مجلس المحافظين بالمجلس العربي للمياه خلال الفترة من ٢٠١٤ - ٢٠١٦ - ثم لدورة ٢٠١٦ - ٢٠١٨، هذا بجانب عضويته للمجلس الاستشاري لكلية الهندسة وكلية الإدارة والاقتصاد في جامعة قطر، و يشغل كذلك حالياً موقع رئيس اللجنة التسييرية لمركز الشبكات الذكية بجامعة تكساس في قطر منذ ٢٠١٤م، وعضو لجنة تسيير مشروع السكك الحديدية القطرية (الريل)، وقد انتخب الكواري في عام ٢٠١٣ رئيساً للاتحاد العربي للكهرباء لمدة ثلاث سنوات، وتم إعادة انتخابه رئيساً للفترة من ٢٠١٦ وحتى ٢٠١٨م.

وكان الكواري قد شغل سابقاً منصب العضو المنتدب بالإنابة للمؤسسة العامة القطرية للكهرباء والماء "كهرماء" خلال الفترة من ٢٠٠٩ - ٢٠١١، تولى خلالها إدارة المؤسسة ونجح في قيادة التطور والتوسع في أنشطة المؤسسة، وعُين في ٢٠١٠ - ٢٠١١ رئيساً لمجلس إدارة هيئة الربط الكهربائي لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية، وكان عضواً بمجلس إدارة "سيجري الخليج" خلال الفترة من ٢٠٠٨ - ٢٠١٠، وخلال الفترة من ٢٠٠٥ - ٢٠١٠ كان عضواً بمجلس إدارة شركة الديار القطرية للاستثمار العقاري وكذلك كان عضواً بمجلس إدارة قطر للبترول خلال الفترة من ٢٠١٢ وحتى ٢٠١٤م.

لد المهندس عيسى بن هلال الكواري في ١٩٧١ في قطر، وبدأ حياته المهنية كمهندس إنشاءات في وزارة الكهرباء والمياه خلال الفترة من ١٩٩٤ - ١٩٩٦، ثم مهندس وقاية في ذات الوزارة خلال الفترة من ١٩٩٦ - ١٩٩٩ إلى أن عُين رئيساً لقسم الوقاية في الوزارة ذاتها واستمر في نفس الوظيفة عند انشاء كهرماء في العام ٢٠٠٠. وفي ٢٠٠١، قاد الكواري فريق النقل الكهربائي بتعيينه مديراً لإدارة النقل الكهربائي حتى عام ٢٠٠٣، ومن ٢٠٠٣ حتى ٢٠٠٩ شغل منصب مدير شؤون شبكات الكهرباء في كهرماء نجح خلالها في تطوير وتوسعة شبكات الكهرباء بدولة قطر.

حصل المهندس عيسى الكواري على بكالوريوس الهندسة الكهربائية من جامعة قطر عام ١٩٩٤، وماجستير إدارة الأعمال من جامعة هُوُل بالمملكة المتحدة، ولغته الأم العربية ويتحدث الانجليزية بطلاقة.